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Protokół Nr 5/2024  

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Wierzchosławice  

odbytego w dniu 18 października 2024 r.  

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – Sala Konferencyjna) 

 

Posiedzenie rozpoczęto 18 października 2024 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 08:51 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 2 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Roman Kucharski 

2. Tomasz Pochroń 

3. Artur Wrona 

  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Dariusz Lech – Sekretarz Gminy 

  

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Roman Kucharski. Przywitał 

zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Ponadto dodał, że członkowie 

Komisji otrzymali wraz z materiałami proponowany porządek posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń 

NIEOBECNI (1) 

Artur Wrona 

  

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia odbytego dnia 10 września 2024 r. 

4. Rozpatrzenie wniosku Rady Miasta Zakopane. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia odbytego dnia 10 września 2024 r. 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia odbytego dnia 10 września 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń 

NIEOBECNI (1) 

Artur Wrona 
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4. Rozpatrzenie wniosku Rady Miasta Zakopane. 

-Roman Kucharski: Szanowni Państwo, do Urzędu Gminy Wierzchosławice wpłynęło pismo 

Burmistrza Miasta Zakopane, w którym Pan Burmistrz informuje, że Rada Miasta Zakopane 

w dniu 26 września 2024 r. podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy 

ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo ochrony środowiska oraz Rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków jakie powinna spełniać 

miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową. Niniejszą uchwałę wraz z petycją 

Urząd Miasta Zakopane rozesłał do gmin w Małopolsce i nie tylko, prosząc o podjęcie tożsamych 

uchwał będących wsparciem inicjatywy podjętej przez Radę Miasta Zakopane. Postaram się teraz 

przedstawić o co chodzi w tej uchwale, którą podjęła Rada Miasta Zakopane. Dodam, że 

uzasadnienie załączone do tej uchwały i do treści petycji liczy 8 stron, a więc temat jest bardzo 

obszerny. Opłata miejscowa jest to danina, która stanowi dochód własny gminy. Zgodnie 

z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych opłata miejscowa może być pobierana od osób 

przebywających w danej miejscowości w celach wypoczynkowych, zdrowotnych lub 

turystycznych, ale pod warunkiem spełnienia przez te miejscowości 3 warunków jednocześnie, tj. 

1. Posiadanie korzystnych właściwości klimatycznych, jak czyste powietrze potwierdzone 

badaniami Inspektoratu Ochrony Środowiska, 2. Miejscowość wyróżnia się walorami 

krajobrazowymi, 3. Miejscowość ma warunki umożliwiające pobyt osób w celach turystycznych, 

wypoczynkowych lub szkoleniowych, czyli muszą być hotele, pensjonaty, ewentualnie 

agroturystyka i inne, a także dopuszczalne poziomy natężenia pól elektromagnetycznych 

emitowanych przez stacje bazowe, czyli maszty telekomunikacyjne. Normy te określone są 

w przepisach ochrony środowiska. W ustawie o opłatach miejscowych znajduje się określenie, 

tzw. strefa. Za strefę, w której były dokonywane pomiary jakości powietrza uznaje się obszar 

złożony  z miejscowości położonych na obszarze tego samego województwa, a łączna liczba 

mieszkańców w miejscowościach tworzących tę strefę jest większa niż 100 000.  W petycji 

kierowanej do Sejmu RP i Kancelarii Prezesa Rady Ministrów Rada Miasta Zakopane proponuje 

między innymi wprowadzenie w ustawie mechanizmu umożliwiającego złożenie wniosku 

o weryfikację jakości powietrza w miejscowościach położonych w tym samym województwie, 

gdzie liczba mieszkańców w tej miejscowości jest większa niż 100 000, a także takich 

miejscowościach, które sąsiadują ze sobą i położone są na obszarze tego samego województwa, 

o ile łączna liczba mieszkańców tej miejscowości jest większa niż 25 000, a wskaźnik 

intensywności ruchu turystycznego w tym województwie jest większa niż średni dla terytorium 

Polski. W danych statystycznych z 2020 r. wynika, że w Polsce liczba turystów na 1 000 

mieszkańców wynosiła 905 turystów, np. w województwie małopolskim wskaźnik intensywności 

ruchu turystycznego wyniósł 1 505 turystów na 1 000 mieszkańców, a np. w województwie 

dolnośląskim 1 291 turystów na 1 000 mieszkańców. Oznacza to, że w paru województwach 
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przebywa przez większość część roku bardzo wiele osób jako turyści, albo kuracjusze. Osoby te 

powinny mieć pewność, że jakoś powietrza w miejscowościach, w których przebywają 

odpowiada normom, dlatego zasadne i niezbędne jest badanie jakości powietrza, jeżeli władze 

danej gminy chcą wprowadzić opłatę miejscową dla turystów i dla kuracjuszy. Przedmiotowy 

wniosek trafia wówczas do rozpatrzenia przez Głównego Inspektora Ochrony Środowiska. 

W omawianej uchwale Rada Miasta Zakopane stoi na stanowisku, że wprowadzenie obowiązku 

badania poziomu niektórych substancji w powietrzu na terenie całej strefy na obszarze, którym 

położona jest miejscowość, w której wprowadzona ma być opłata miejscowa jest złym 

rozwiązaniem. Takie rozwiązanie może spowodować, że brak będzie możliwości pobierania 

opłaty miejscowej na terenie np. 50 miejscowości tylko z tego powodu, że w jednej miejscowości 

znajdującej się na terenie tej samej strefy zostanie przekroczony dopuszczalny poziom niektórych 

substancji w powietrzu. Dlatego Rada Miasta Zakopane w petycji do Sejmu RP proponuje 

modyfikację przepisów w celu określenia dopuszczalnego poziomu niektórych substancji 

w powietrzu ze względu na ochronę zdrowia ludności nie tylko dla obszarów określanych jako 

strefa, ale także dla poszczególnej miejscowości, które wchodzą w skład tych strefa, w których 

ma być pobierana opłata miejscowa. Rada Miasta Zakopane w petycji do władz RP proponuje 

jeszcze kilkanaście innych bardziej szczegółowych zmian w ustawie. Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy Wierzchosławice moim zdaniem powinna tak zareagować, że uchwała 

podjęta przez Radę Miasta Zakopane w sprawie zmian w ustawie dotyczącej opłaty miejscowej 

nie dotyczy Gminy Wierzchosławice, ponieważ intensywność ruchu turystycznego w Gminie 

Wierzchosławice jest niewielka w porównaniu np. do gmin górskich, czy też do miast 

posiadających bardzo dużo zabytków najwyższej światowej klasy. Wysoki wskaźnik 

intensywności ruchu turystycznego jest jednym z trzech warunków, które muszą być spełnione w 

poszczególnych miejscowościach przed podjęciem starań o wprowadzenie opłaty miejscowej. 

Uważam, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji powinna zaproponować Radzie Gminy 

Wierzchosławice w czasie sesji przyjęcie do wiadomości treści uchwały Rady Miasta Zakopane 

wraz z petycją bez dalszego obiegu tej sprawy, czyli bez dalszego procedowania.  

 

-Tomasz Pochroń: w mojej opinii przyjmijmy to tylko do wiadomości, Gmina Wierzchosławice 

na razie nie posiada szczególnych walorów turystycznych, które mogłyby nam zwiększyć napływ 

turystów. 

 

-Dariusz Lech: i kwestia tego czystego powietrza, pewnie byłoby ciężko. 

 

-Roman Kucharski: bez tego się nie obejdzie, bo po prostu, trzeba wystąpić do Inspektoratu 

Ochrony Środowiska, nie wiadomo jakie to koszty by były. Dodam tylko informacyjnie, 

w niedzielę byliśmy na wyciecze z Kołem Gospodyń Wiejskich w Rudce w Kopalni Soli 
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w Wieliczce, masa ludzi, turystów, anglojęzycznych, Niemcy, Azji, mnóstwo ludzi. Jedna 

wycieczka idzie, my za nimi, za nami już następne i przewodnik mówił, że według tych danych 

co oni mają z dyrekcji kopalni to w ubiegłym roku kopalnię zwiedziło 1,5 mln turystów, w tym 

roku już będzie w granicach 1,5 i czują, że do końca roku może być 1,7 mln.  

 

-Tomasz Pochroń: dlatego Zakopane, czy inne miejscowości to mogą walczyć.  

 

-Roman Kucharski: tak samo widać w kronice albo Internecie pokazują Zakopane, to jest masa 

ludzi.  

 

-Tomasz Pochroń: Zakopane ma problem z tą opłatą, pobierają tam najniższą, ale Regionalna 

Izba im tam odrzuciła, że to nielegalnie.   

 

-Roman Kucharski: u nas ten ruch turystyczny, nie ma go. 

 

-Dariusz Lech: nie ma takiego terenu też przede wszystkim, mamy swoją turystykę, ale 

związaną bardziej historycznie, Witosa i tak dalej. 

 

-Roman Kucharski: historycznie, lasy też, Dunajec. 

 

-Dariusz Lech: to przyroda tak. 

 

-Roman Kucharski: uważam, że powinniśmy na sesji zawnioskować, że Rada Gminy powinna 

przyjąć do wiadomości bez dalszego procedowania tej uchwały Rady Miasta Zakopane, czyli 

rozpatrzeć wniosek negatywnie.  

 

Więcej uwag nie było. 

  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie wniosku Rady Miasta Zakopane w sposób negatywny. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 
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Roman Kucharski, Tomasz Pochroń 

NIEOBECNI (1) 

Artur Wrona 

  

5. Wolne wnioski. 

 Dyskusji nie było. 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

5 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Na tym protokół zakończono. 

 

  

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji: 

  

Karolina Ducinowska       Roman Kucharski 


